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I. Časť 

 

Text: Lebo nik nemôže položiť iný základ okrem toho, čo je položený, a tým je Ježiš Kristus. 

          1 Korintským 3, 11 

Suspírium:  

Nebeský Otče, základ cirkvi si položil 

V Ježiši Kristu nás obživil. 

Rozhojňuj v nás vieru,  

na Kristovi daj pevne stáť 

nádej zachovať, lásku vrelú 

a cirkev Tvoju ďalej budovať.  

      Amen. 

 

 

Milí bratia a sestry v Kristu Ježiši! 

 

Predkladám správu biskupa za obdobie od zasadnutia synody v roku 2021 (november) po 

zasadnutie tohoročnej synody. Pre rok 2022 sme v rámci programu ECAV v ČR prijali text 

Písma svätého, ktorý mal byť a bol nosnou myšlienkou všetkých stretnutí na celo-cirkevnej 

úrovni, ktorý zároveň kladiem ako základ pre duchovnú časť správy. Aj v tomto texte je slovo 

základ. Pripomína, že základ je už položený. Základ pre čo? Aký? Základ pre dielo cirkvi. Tým 

dielom je všetka činnosť cirkvi, ktorá má za úmysel len jedno: vytvoriť priestor pre duchovný 

život človeka tak, aby mohol nastúpiť na cestu viery, kráčať po nej až do konca kým vojde do 

Božieho kráľovstva.  

Základ je položený. To je informácia, ktorá nám rozväzuje ruky. My už totiž nič nemusíme 

vymýšľať, žiadne konštrukcie a podobne. Ježiš Kristus je tým základom, na ktorom máme 

stavať dielo našej cirkvi. To bola hlavná myšlienka aj témy roka 2022, ktorý sa pomaly chýli 

k svojmu záveru a my na tohtoročnej synode opäť hodnotíme našu činnosť, chceme prijímať 

nové rozhodnutia, voliť, prijať rozpočet cirkvi, aby sme mohli budovať ďalej.  

Slová o základe v Ježišovi Kristovi hovorí apoštol Pavel v rámci kritiky cirkevného zboru 

v Korinte, ktorý sa triešti na viacero záujmových skupín podľa duchovnej autority 

pracovníkov, ktorí sú im sympatickí, u ktorých nachádzajú uplatnenie vlastných projekcií 

a predstáv o živote cirkvi.  

Samotné zadelenie do jednotlivých skupín nie je niečím negatívnym v momente, keď sa jedná 

o zadefinovanie časti cirkvi, čo je pre danú časť charakteristické, čo je jej vlastné. To sa týka 

práve našej cirkvi a jednotlivých tradícií, ktoré chceme zachovávať v jednote. V danej situácii 

takéto zadelenie pomáha chápať život, rozhodnutia, konanie tej danej skupiny cirkvi.  

Apoštol Pavel však v tomto delení sa vidí nebezpečenstvo. A to spočíva v tom, keď to 

zadelenie neznamená ukotvenie danej časti cirkvi, ale vedie k rozdeleniu spoločenstva. Keď 

zadefinovanie jednej časti vedie k tomu aby tá druhá časť cirkvi bola eliminovaná alebo keď  

jedna časť spoločenstva hľadá dôvody pre to, aby sa nemusela stretať a mať spoločenstvo 

s tou druhou. Aké ľudské. To práve vyčíta apoštol Pavel kresťanom v Korinte.  

Základ je položený. To sme si smeli pripomínať aj v tomto roku. Základ našej cirkvi je Ježiš 

Kristus a na tomto základe stojíme a staviame.  



 

Čo sme stavali tohto roku? Čas ukáže? Alebo to vieme vyhodnotiť už dnes? Smerujeme 

v rôznosti k jednote? Možno je namieste aj otázka, či sme vôbec niečo postavili, či sme ako 

cirkev kamsi posunuli tú našu stavbu. Budúci rok si budeme pripomínať 30. výročie 

znovuobnovenia ECAV v ČR. Bude to dobrý priestor na obzretie sa späť za tými troma 

desaťročiami možno nie len spomienkami ale vyhodnotením toho, aká je stavba našej cirkvi. 

Daný text nás však stavia pred dôležitú otázku. Podobne ako v Korinte sme rozdelení, 

zadefinovaní našimi duchovnými tradíciami. Máme to zadefinované aj v našich predpisoch. 

Tých uplynulých 30 rokov nám dáva dobré vysvedčenie, že sme zatiaľ obstáli v spoločnom 

budovaní cirkvi. Spolu, hoci nie bez problémov, staviame na položenom základe. No pred 

nami sú veľké výzvy.  

Tá prvá výzva je, aby nás rôznosť nerozdeľovala ale obohacovala. Aby sme vo svojej rôznosti 

nevideli problém, ale naše vlastné bohatstvo. Záleží na tom, ako k našej rôznosti tradícii 

pristúpime a ako ju budeme vnímať?  

Druhá výzva spočíva v tom, aby sme dokázali nájsť spoločné priority života cirkvi. Už niekoľko 

rokov po sebe chceme práve tieto priority pomenovávať a prenášať do cirkevných zborov 

v rámci tzv. programu roka, kde sa snažíme vytvárať spoločný priestor pre naše cirkevné 

zbory, členov jednotlivých cirkevných zborov. Tento rok nám ale ukázal, že záujem o to veľký 

nie je. Nezodpovedanou zostáva otázka prečo? Je to pre únavu z doby obmedzení súvisiacich 

s covidom? Je to otázka finančná, keď každý uvažuje ako to bude ďalej v súvislosti 

s energetickou krízou? Je to preto, že termíny sú zle naplánované, témy a obsah nie sú 

zaujímavé? Sú to iné dôvody, ktoré sa teraz ani neodvažujem radšej vysloviť? 

Tretia výzva spočíva v tom, aby sme našli spoločné riešenie financovania našej cirkvi. Tento 

problém je čoraz pálčivejší a názory na riešenie viac odlišné. Myslím si, že v tejto oblasti je 

potrebné ísť spoločnou cestou. S diskusiou, s argumentáciou a spoločným konsenzom 

riešenia.   

Zo základom nemusíme robiť nič. Ten je položený. Je možné v rôznosti spolu budovať jeden 

celok na slávu Božiu a na prospech všetkých, ktorých nám Pán Boh zveril v našich cirkevných 

zboroch. 

Amen. 

 

II. ČASŤ 

 

Život cirkvi 

 

Správu biskupa podávam za rok 2022 avšak dovolím si najskôr spomenúť ešte obdobie od 

zasadnutia synody ECAV v ČR v roku 2021, ktorá prebehla v dňoch 19. – 20. novembra 2021 

v priestoroch Filozofickej fakulty UK. Za organizáciu tejto synody ďakujem predovšetkým 

bratovi riaditeľovi úradu ECAV v ČR, Jánovi Macovi a biskupskému sekretárovi, Davidovi 

Jurechovi. Okrem bežných bodov programu, ktoré synoda prerokovala zdôraznil by som dva 

momenty. Tým prvým je neschválenie pôžičky pre ECAV v ČR s cieľom zabezpečiť nákup 

nehnuteľností v rámci dočasnej koncepcie ECAV v ČR do roku 2025. Toto rozhodnutie synody 

vnímam ako nevyužitú príležitosť.  

Druhým dôležitým momentom bola rezignácia sestry kurátorky ECAV v ČR, ktorá tento svoj 

krok avizovala s dostatočným časovým predstihom. Aj keď dôvody jej rezignácie sú 

pochopiteľné a prijateľné, uvoľnenie miesta kurátora cirkvi a jeho neobsadenie hodnotím ako 

negatívny jav. Kurátor cirkvi veľmi chýba. Vidieť to na dianí v cirkvi v uplynulom roku. Na 

synode sme sestre kurátorke poďakovali za jej službu a popriali do budúcich rokov života veľa 

Božieho požehnania.  

Na minuloročnej synode sme sa ešte lúčili s bratom Davidom Jurechom, ktorý z rodinných 

dôvodov tiež odišiel zo svojej funkcie a pracovnej pozície. Brat David Jurech bol tým, ktorý 



 

stál v službe cirkvi dlhé roky a stál pri zrode CS ECAV v Praze, bol jeho dlhoročným zborovým 

farárom. Jeho pôsobenie prinieslo požehnanie tak pre cirkevný zbor ako aj pre ECAV v ČR.  

 

V závere roka 2021 prebehli voľby zborových farárov v cirkevných zboroch v Plzni a CS ECAV 

v Praze. Obidvaja kandidáte vo voľbách uspeli. Brat T. M. Živný bol zvolený za zborového 

farára CS ECAV v Praze a brat D. F. Žbánek za zborového farára v CS ECAV v Plzni. Úrady 

zborových farárov prevzali od 1. januára 2022.  

 

Program roku  2021 sa niesol v zmysle hesla roku z 1 Korintským 3, 11. Dôraz tohto hesla bol 

položený na to, že aj naša cirkev stojí na tom pevnom a nezameniteľnom základe, ktorým je 

Pán Ježiš Kristus. Na tomto základe stavia a chce aj naďalej budovať spoločenstvo viery.   

 

23. februára sa uskutočnilo spoločné zasadnutie cirkevných rád SCEAV a ECAV v ČR. Toto 

zasadnutie bolo presunuté z organizačných dôvodov z októbra 2021. Toto stretnutie sa konalo 

v Prahe. Po spoločnom obede sme si na rokovaní vymenili informácie o situácii v našich 

cirkvách a vzájomne sme sa informovali o plánoch na rok 2021 ako aj o dôležitých 

rozhodnutiach našich synod. V rámci partnerskej zmluvy sa tieto stretnutia konajú raz za dva 

roky striedavo na miestach sídel cirkví.  

 

V roku 2022 si Slovenský ev. a. v. cirkevný zbor v Prahe pripomínal 75. výročie svojho vzniku. 

Prvá časť pripomienky a osláv tohto výročia sa uskutočnila 26. a 27. februára 2022, 

programom k histórii cirkevného zboru a jeho pôsobenia. V sobotu zaznela prednáška 

historika  Vojtecha Čelka na tému „Zakladatelia cirkevného zboru“ s dôrazom na postavu Jána 

Ursíniho. V nedeľu na slávnostných službách Božích bol hosťom a slávnostným kazateľom 

Božieho slova emeritný generálny biskup ECAV na Slovensku Prof. Július Filo.  

 

Do života cirkvi vstúpila aj nepríjemná správa o nepriaznivom zdravotnom stave brata farára 

Dale Kastra, ktorý odišiel spoločne s manželkou do USA, aby zabezpečil liečbu. Verím, že 

liečba jeho zdravotného stavu napreduje a porúčam ho do Božej opatery aj naďalej.  

 

23. marca v spolupráci s Lutherovou spoločnosťou sa uskutočnila prednáška poľskej historičky 

Sary Dabrowskej, ktorá nás obohatila prednáškou na tému: „Obraz ženy – matky 

v luteránskom umení“ 

 

V spolupráci s Evanjelickou cirkvou a. v. v Poľsku sme pokračovali rozširovaním 

a upevňovaním vzájomných vzťahov. Po našej návšteve vo Wroclawi v roku 2021 sme v apríli 

(19. a 20. 4) prijali návštevu z Poľska v osobách brata Jersyho Sojku, ktorý prednášal 

v chráme Božom sv. Michala V Jirchářích na tému história Luteránov v Poľsku – „Slobodní 

v Kristu“ a brata farára Marcina Orawského z manželkou, ktorý mal prednášku pre našich 

duchovných v rámci stretntuia duchovných a predstavil nám život cirkvi a cirkevného zboru 

vo Wroclavi.  

 

Prvého a druhého mája sa uskutočnila inštalácia zborových farárov v CS ECAV v Praze, brata 

T. M. Živného a v CS ECAV v Plzni, brata D. F. Žbánka. Boli to vzácne chvíle pre cirkevné 

zbory.  

  

Mimoriadna synoda síce zasadla podľa rozhodnutia riadnej synody – a to do júna 2022, 

zasadala 7. mája. Avšak napriek očakávaniam nepriniesla žiadne výsledky. Synoda mala 

rozhodnúť o možnosti pôžičky pre ECAV v ČR a to na nákup nehnuteľností v rámci koncepcie 

ECAV v ČR a druhým dôležitým bodom bola voľba kurátora ECAV v ČR. Opäť môžem len 

konštatovať, že zasadnutie tejto synody bola nevyužitá príležitosť.  

Zvlášť vnímam nevyužitú príležitosť v otázke voľby kurátora cirkvi. A pripomínam aj fakt, 

ktorý som konštatoval na synode. Žiadam synodu ECAV v ČR, aby predsedníctvo cirkvi 

nepoverovala úlohami, ktoré nechce riešiť a pokiaľ sa rozhodne inak, rád by som aspoň dostal 

informáciu o tom, v čom sa navrhnuté riešenia nezhodujú s predstavami členov synody.  



 

Predsedníctvo synody nakoniec uzavrelo rokovanie bez toho, aby naznačilo ďalší postup, 

predovšetkým v otázke obsadenia uvoľneného miesta kurátora cirkvi. Negatívne vnímam aj 

fakt, že nikto z členov synody toto od predsedníctva synody nežiadal. 

 

Pripravovaný duchovný víkend v hoteli Renospond, ktorý už bol dva krát odložený, sme 

nakoniec zorganizovali a uskutočnili, hoci musím konštatovať, že záujem zo strany členov 

cirkvi nebol veľký. Po vydarenom duchovnom víkende na kokořínsku záujem vyhasol a žiaľ 

bez toho, aby sa nám dostalo spätnej reakcie prečo. Bolo by dobré túto reakciu dostať, nech 

už sa jedná o čokoľvek, táto informácia môže byť len pomocou.  

 

Druhá časť osláv 75. výročia vzniku Slovenského ev. a. v. cirkevného zboru v Prahe sa 

uskutočnila v rámci záhradnej slávnosti. Toto podujatie bolo vydarené okrem programu aj 

pohostením, ktoré obsahovalo podávanie cirkevného piva – „Jubilejní Jirchářské“. Ďakujem 

všetkým, ktorí sa podieľali na príprave ale aj účastníkom. Vzácnym hosťom bol brat emeritný 

biskup Karsten Rentzing, ktorý následne v nedeľu poslúžil zvesťou Božieho slova. 

 

Noc kostolov ako podujatie, ktoré slúži pre otvorenie sa našej cirkvi a cirkevných zborov voči 

spoločnosti sa uskutočnila s celým svojim programom. Predstavili sa naši organisti – Michelle 

Hradecká, Vladimír Kopáčik, žesťový kvartet, spevokol pri Slovenskom cirk. zbore ako aj 

spevácky zbor Vocalica, ktorý s nami spolupracuje už dlhé roky. 

 

Do života našej cirkvi vstúpili i smutné udalosti. Po namáhavej chorobe si Pán života i smrti 

povolal k sebe dlhoročnú presbyterku, členku synody Slovenského ev.a.v. cirkevného zboru 

v Prahe, Janku Halukovú. V nádeji vzkriesenia sme sa s našou spolusestrou rozlúčili 29. mája 

2022 v chráme Božom sv. Michala za účasti jej najbližších ale aj cirkevného zboru, členov 

cirkvi ale aj širokej spoločnosti jej kolegov a priateľov z prostredia slovenských spolkov v ČR. 

 

Dňa 12. júna, v nedeľu sv. Trojice sme slávnostne na celocirkevných službách Božích 

ordinovali do úradu ev. farára brata Ondrej Kotscha. Slávnosti ordinácie sa zúčastnil brat 

generálny biskup ECAV na Slovensku, Ivan Eľko ako aj ďalší vzácny hostia. Brat Ondrej Kotsch 

naďalej pôsobí v našej cirkvi na mieste misijného farára.  

 

Nepodarilo sa nám zorganizovať tábor pre deti a dorast a to pre malý záujem zo strany 

cirkevných zborov. Aj tu by som bol rád za akúkoľvek spätnú väzbu, aby sme vedeli reagovať 

na potreby cirkvi. Plánujem tábor pripraviť aj na budúci rok. Ak však nebudeme mať 

dostatočné informácie zo strany cirkevných zborov o ich potrebách alebo predstavách, 

nemôžeme ponúkať práve to, čo cirkevné zbory očakávajú.  

 

V septembri sme v obmedzenom režime zrealizovali plánovaný výlet našej cirkvi do Wroclavi. 

Opäť sme zápasili s počtom účastníkov. Nebol taký záujem ako po minulé roky. Tohto výletu 

som sa osobne pre iné pracovné povinnosti nezúčastnil ale podľa informácií od účastníkov, 

výlet bol dobre pripravený a vydarený. 

 

12. októbra sa uskutočnilo plánované stretnutie cirkevných rád LECAV v ČR a ECAV v ČR. 

Opäť sa stretnutie uskutočnilo v Prahe a po spoločnom obede sme sa vzájomne informovali 

o tom, čím v našich cirkvách žijeme, s akými problémami sa boríme a čo nás čaká do 

budúcnosti. Tieto stretnutia sú veľmi obohacujúce. Sme malé cirkvi a v rámci diskusie 

a rôznych pohľadov, ktoré vychádzajú z rôznosti praxe cirkví a prostredia v ktorom pôsobíme 

sa nám darí nachádzať nové podnety práce, spolupráce a riešenia našich problémov. Z tohto 

stretnutia vzišla požiadavka zo strany LECAV zintenzívniť naše stretnutia a tak sa 

pripravujeme na spoločné stretnutie opäť na budúci rok.   

 

Viacerí duchovní našej cirkvi sa zúčastnili konferencie LCMS, Luther Academy a Lutherovej 

spoločnosti, ktorá sa konala v dňoch 18. – 20. októbra v našom chráme Božom.  

 



 

Pamiatka reformácie nám tohto roku vyšla na 30. októbra a pri tejto príležitosti sme mali 

možnosť osloviť spoločnosť prostredníctvom rozhlasových služieb Božích.  

 

Dňa 17. novembra sa v priestoroch Lutherovej siene konal prípravný celorepublikový výbor 

SDM pre prípravu SDM na rok 2023. Privítali sme na našej pôde viaceré sestry z partnerských 

cirkví ERC a jednu domácu sestru, ktorá zastupuje dlhodobo našu cirkev v tomto výbore.  

 

 

Ďalšie aktivity cirkvi 

 

Každý mesiac pred zasadnutiami cirkevnej rady prebieha stretnutie duchovných ECAV v ČR, 

kde sa stretáme k spoločným rozhovorom ale aj administratívnym úlohám, ktoré je potom 

potrebné preniesť do života cirkevných zborov. V rámci týchto stretnutí prebieha spoločné 

štúdium Písma svätého, respektíve duchovní ECAV v ČR pripravia prednášku na voľne vybratú 

tému a nasleduje diskusia. Je to spôsob akým sa chceme navzájom vzdelávať, či pomáhať si 

rozširovať exegetické, pastorálne, dogmatické a ďalšie vedomosti. Tento čas využívame aj na 

stretnutia s hosťami – z oblasti teológie a spoločenského, akademického diania. Následne sa 

stretáme aj pri spoločných službách Božích, ktoré sú otvorené pre všetkých. 

 

V rámci napĺňania koncepcie ECAV v ČR pre roky 2021 – 2025 bol v roku 2022 

predsedníctvom ECAV v ČR zakúpený byt v Plzni. Je to plnenie z roku 2021. V roku 2022 mal 

byť zakúpený ešte jeden byt pre CS ECAV v Praze angl. mluvících. Vzhľadom na zdravotný 

stav brata farára D. Kastra však nedošlo k vyjasneniu potrieb cirkevného zboru a tak na 

plnenie tohto bodu koncepcie ešte čakáme. 

 

Celocirkevné podujatia: 

 

Medzi celocirkevné aktivity ešte však spomeniem prípravu zamyslení v ekumenickom projekte 

„Denní čtení“, kde naši duchovní prispievajú svojimi úvahami pre veriacich rôznych 

denominácií a je možné si túto publikáciu zakúpiť aj v našej cirkvi. 

 

Ostatné už bolo spomenuté v kapitole „život cirkvi“ a preto sa k tomu vracať nebudem. 

 

Spoluúčasť na podujatiach s celospoločenským významom: 

 

Rok 2022 sme začali ekumenickou novoročnou slávnosťou vždy 1.1. od 18:00.   

Svätodušná vigília v katedrále sv. Víta sa nekonala. 

Noc kostolov – u nás v chráme Božom sa konala v obmedzenom režime (už spomenuté vyššie 

v správe) 

 

Modlitba za domov – 28.10.2022  

 

V minulej správe biskupa som na tomto mieste venoval zvláštnu pozornosť situácii 

po tornáde v oblasti južnej Moravy. Naša cirkev sa prostredníctvom zbierky zapojila 

do procesu pomoci ľuďom zasiahnutým touto prírodnou katastrofou.  Myslel som si, 

že to na dlhú dobu bude výnimočná situácia. Dnes opäť venujem túto časť mojej 

správy zvláštnej situácii. Ocitli sme sa priamo i nepriamo vo vojnovom konflikte. 

Hoci Rusko vojensky napadlo Ukrajinu, sme týmto konfliktom vystavení skúške 

nášho charakteru. Rusko nás nazvalo nepriateľmi. To je fakt s ktorým je potrebné 

sa vysporiadať a naložiť s touto informáciu správne. Odsudzujem tento 

nevyprovokovaný útok Ruska na susednú Ukrajinu. Odsudzujem zároveň aj postoj 

Ruskej pravoslávnej cirkvi a jej podporu vedeniu Ruska v tomto akte agresie.  

Dôležitá je však pomoc tým, ktorí pre vojnu vo svojej domovine museli opustiť svoje 

domovy. Naša cirkev sa zapojila do pomoci týmto zasiahnutým ľuďom a podporili 

sme aktivity VD ECAV na Slovensku priamo na hraniciach s Ukrajinou. Zvlášť vysoko 



 

hodnotím aktivitu CS ECAV v Praze v oblasti vzdelávania, či výuky Ukrajinských žien 

v priestoroch našej cirkvi. Takýmto spôsobom  

 

 

Spolupráca s inými cirkvami: 

 

V tejto oblasti spomeniem spoluprácu s ECAV na Slovensku, ktorá sa postupne rozvíja 

minimálne vo forme vzájomných stretnutí na úrovní vedenia cirkvi a dištriktov ako aj účasť na 

podujatiach organizovaných ECAV na Slovensku a účasť predstaviteľov ECAV spolupracujeme 

samozrejme aktívne s partnerskými cirkvami SCEAV a LECAV. K týmto sa v tomto roku 

predala aj Wroclawská diecéza Ev. cirkvi a. v. v Poľsku.  

 

Tu samozrejme nemôžem vynechať pravidelnú účasť na riadiacom výbore ERC, v jednotlivých 

výboroch ERC a VZ ERC. Od roku 2018 vykonávam opakovane (3x voľby na VZ ERC) aj 

funkciu druhého podpredsedu ERC v ČR. 

 

Veľmi dobrá je spolupráca so spolkom „Martin Luther Bund“ a konkrétne s bratom generálnym 

sekretárom Michaelom Huebnerom ako aj bratom K. Rentzingom, ktorý je povereným 

pracovníkom pre spoluprácu s ev. cirkvami v strednej a východnej európe. 

 

30. januára som konal služby Božie v cirkevnom zbore ČCE v Jablonci nad Nissou 

nakoľko tam žije niekoľko evanjelikov zo Slovenska.  

 

 

Pastorálna činnosť biskupa: 

Pastorálna činnosť biskupa je zameraná na poskytnutie priestoru spoločných rozhovorov 

a podpora hľadania riešení osobných, pracovných, cirkevno-zborových a iných predovšetkým 

pre duchovných ale aj neduchovných členov cirkvi a vo výnimočných prípadoch aj pre 

nečlenov cirkvi. Túto činnosť môžem omnoho efektívnejšie a hodnotnejšie poskytovať od 

uplynulého roka (október) vzhľadom na vytvorenie priestoru v kancelárii farského úradu 

Slovenského ev. a. v. cirkevného zboru v Prahe. Pastorálne rozhovory prebiehajú po 

individuálnom dohovore so žiadateľom/kou. Zatiaľ nevediem evidenciu týchto rozhovorov ale 

odhadom ich v uplynulom roku prebehlo cca 30.  

 

Administratívna činnosť: 

Veľkú časť činnosti biskupa v priebehu roku tvorí administratívna činnosť, ktorá pozostáva 

z prípravy podkladov, riešenia vzniknutých situácií v priebehu roka, komunikácia s úradmi 

a podobne. Túto činnosť vykonávam v priebehu pracovného týždňa pondelok – piatok.  

 

Personálne: 

Ako som už spomínal od 1. januára prevzali po svojej voľbe v roku 2021 úrad zborového 

farára brat T. M. Živný – CS ECAV v Praze a D. F. Žbánek – CS ECAV v Plzni.  

Slovenský ev.a. v. cirkevný zbor v Prahe si na svojom výročnom konvente zvolil sestru Janu 

Gregerovú za zborovú farárku a tak cirkevný zbor má od tohto roku dvoch zborových farárov. 

12. júna 2022 bol úradu duchovného ECAV v ČR ordinovaný brat Ondrej Kotsch, ktorý naďalej 

pôsobí na pozícii misijného farára ECAV v ČR. 

 

Návštevy zborov: 

 

Január – nákup nehnuteľnosti pre CS ECAV v Plzni 

1. máj – inštalácia zborového farára CS ECAV v Praze 

2.  máj – inštalácia zborového farára CS ECAV v Plzni 

10. október – kázeň na službách Božích CS ECAV v Plzni 

 

Evangelicus: 



 

Časopis našej cirkvi vychádza ako ročenka. Od roku 2020 je aktivovaná aj elektronická verzia 

časopisu. Papierová verzia vyjde v novembri 2022 – plánovaná k termínu synody ECAV v ČR.  

 

Služobné cesty: 

Našu cirkev som zastupoval pri nasledovných podujatiach 

 

Január  Týždeň modlitieb za jednotu kresťanov / Katolícka teol. Fakulta v Prahe 

Jún -   Posviacka biskupského úradu v Novom Sade a 100. výročie Slovenskej ev. 

a.v. cirkvi v Srbsku (Vojvodina) 

Júl -   Celoslovenské stretnutie ECAV na Slovensku - Kežmarok 

September –  75. výročie presťahovalectva z Dolnej zeme na Slovensko (Galanta) 

Želiv – výjazdné zasadnutie ŘV ERC 

 

Október -  SPK Turčianského seniorátu ECAV na Slovensku 

   Synoda ECAV na Slovensku – Sliač 

November -  Valné zhromaždenie Martin Luther Bund - Neuendettelsau 

 

 

Záver 

  

Na záver ďakujem Pánu Bohu za Jeho požehnanie, ktoré smieme skrze našu cirkev prijímať 

a prijali sme tak aj v uplynulom roku. On položil jedinečný základ a niet iného základu okrem 

toho, ktorý je v Ježišovi Kristovi.  Na tomto základe budujeme našu cirkev.  

 

Ako najdôležitejšiu úlohu pre najbližšie roky vnímam to, aby dokázali nájsť a misijný model 

našej cirkvi s tým, aby tento model mal priame a preukázateľné dopady na členskú základňu 

cirkevných zborov. Ako druhú najdôležitejšiu úlohu vnímam to, aby sme dokázali personálne 

obsadiť funkcie cirkvi a neodkladali sme voľby na uprázdnené miesta. A ako tretiu 

najdôležitejšiu úlohu vnímam to, aby sme dokázali pripraviť nový model financovania cirkvi so 

zohľadnením možností cirkevných zborov a zachovaním pracovných miest ako sú nastavené 

v systemizácii pracovných miest ECAV v ČR v súčasnosti.  

 

Na záver svojej správy biskupa mi dovoľte vysloviť poďakovanie. Ďakujem Pánu Bohu za Jeho 

vedenie, požehnanie, posvätenie a všetko, čo sme od Neho počas uplynulého roka prijali.  

 

Ďakujem bratovi riaditeľovi úradu ECAV v ČR za spoluprácu, vzájomnú podporu pri našej práci  

ale predovšetkým za nasadenie pri organizovaní celocirkevných podujatí, záležitosti úradu 

a príprav pracovných materiálov k rokovaniu cirkevnej rady. Bez jeho nasadenia by mnoho 

aktivít nebolo možné realizovať.  

 

Ďakujem všetkým kolegom, kolegyni za spoluprácu.  

 

Ďakujem revíznej komisii za vykonávanie a plnenie svojej úlohy v priebehu celého roka.  ako 

aj všetkým Vám milí bratia a sestry, ktorí sa podieľate na tom, aby naša cirkev bola 

skutočným spoločenstvom veriacich v Ježiša Krista, nášho Pána. 

 

            Mgr. Marián Čop 

            biskup ECAV v ČR 


